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Tovább folytattuk azt a munkát, amit 2017. évben a Mezőkövesd Város Képviselő testület javaslatára, 
Önkormányzatunk kimagasló elismerésben részesítette Egyesületünket „Mezőköved Városért” 
kitüntetést adományozta a Mozgássérültek Mezőkövesdi Egyesülete részére. Az Egyesület régóta tesz 
nemcsak a város, hanem a környék fogyatékkal élőinek érdekében. 
 
Az Egyesület Alapszabálya, Szervezeti és Működési Szabálya alapján a Felügyelő Bizottság köteles az 

egyesület tevékenységét szabályzatában meghatározott alkalommal megvizsgálni és arról a 

vezetőséget és a küldöttközgyűlést tájékoztatni. A Felügyelő Bizottság ellenőrizte az egyesület 

működését és gazdálkodását. Ennek során a vezető tisztségviselőktől jelentést, az egyesület 

munkavállalóitól pedig tájékoztatást, felvilágosítást kért, továbbá az egyesület könyveibe és 

irattárába betekintett. Azokat megvizsgálta. A Felügyelő bizottság tagjai rendszeres kapcsolatban 

vannak az egyesület elnökével, titkárral és az ügyintézőkkel. Így felmerült problémákat, az egyesület 

működésével kapcsolatban meg tudtuk beszélni. A bizottság több alkalommal tartott ellenőrzést a 

bejövő, kimenő számlákkal, pályázaton nyert pénzek felhasználásával kapcsolatban. Megállapításunk 

szerint, ezek kezelése a Bizonylati Rend és a Pénzkezelési Szabályzat előírásainak megfelelően 

történtek, a pályázatoknál a pályázatok céljainak megfelelően. Az egyesület vezetése igyekszik a kiírt 

pályázatokra pályázni és az elnyert lehetőségeket az egyesület tagjainak javára fordítani. Az 

adományozók által adott támogatásokat a pályázati igényeknek megfelelően használták fel.  

A Felügyelő Bizottság 2017. április 08-i Küldöttközgyűlés óta, 2018. április 05-én, június 05-én, 

augusztus 06-án, október 27-én, december 15-én, 2019. január 26-án és 2019. február 23-án végzett 

ellenőrzést, ahová rendszeresen meghívottként részt vett az egyesület elnöke Bukta László, aki 

ismertette az egyesület munkáját, mindennapi tevékenységét, a vezetőség munkaterve szerint 

tervezett feladatok megvalósulását, az egyesület működését elősegítő pályázatok eredményességét, 

a megnyert összegek felhasználását. Az ellenőrzésünk fontosabb megállapításairól: 

Ducsai Judit, az egyesület Mentor-Tanácsadója ismertette a 2018. évre vonatkozó Megváltozott 

Munkaképességű Foglalkoztatottakkal kapcsolatos egyesületi feladatokat, eredményeket, mentori-

tanácsadói munkájáról. Kiemelte az év kezdetén és az egész évre jellemzően 19 fővel végezte a 

munkát. Ennek is köszönhető a kedvező hatékonyabb munkavégzés a tagság irányában. 

Felügyelő Bizottsági ülésünkön tájékoztatást kaptunk Korenné Orosz Edit majd a szülési szabadságát 

követően Kovács Henrietta szolgálatvezetők a „Kéz a Kézben” Támogató szolgálat 2018. évre 

vonatkozó feladatairól, eredményeiről hallhattunk beszámolókat. A Magyar Nemzeti Bank 

Igazgatóságának köszönhetően 2017. év végén megvásárolt FORD Tranzit kis busznak az 

akadálymentesítését, 2018. évben adományozott Magyar Fejlesztési Bank 500 ezer forintos 

támogatásának köszönhetően, közel 800 ezer forint önerő felhasználásával megvalósítottuk. A 

támogatás biztosította, hogy a Támogató szolgálat még eredményesebb szolgáltatást végezzen a 

jövőben. Időközben mindkét adományozó felé sikerült maradéktalanul elszámolni. Köszönjük az 

adományozók önzetlen falajánlásait 

2018. évi Munkatervünk alapján a beszámoltatás alkalmával halhattunk az Egyesület Ifjúsági Tagozat, 

a Sclerosis Multiplex szekció, a Heine-Medin szekció és az „Együtt Egymásért” Reumaklub 



működésének eredményeiről, feladatairól működésüket tekintettük át. A beszámolókat a megbízott 

csoportok vezetőik terjesztették elő. A Felügyelőbizottság a beszámolókat rendre megvitatta jobbító 

szándékkal, javaslatokkal élt és azokat rendre megköszönte és elfogadta. itt jegyeznénk meg, hogy az 

egyesületünk SM klubvezetője Gáspár László betegsége miatt már nem tudott közvetlenül a 

segítségünkre lenni, elnökség felkérésére Márkus Mária Noémit folytatta a klub szervezését. Ezúton 

is szeretnénk betegsége elviseléséhez sok türelmet kitartást és erőt kívánni! 

Beszámolást hallhattunk az egyesület „Bokréta” apartman házának működéséről is. Kovács Anna 

épület gondnoktól tájékoztatást kaptunk a „Bokréta” Apartman Ház működésével kapcsolatos 

problémákról és sikerekről, a 2018. évi bevételéről, ami az egyesület stabilitását eredményezte. A 

„Bokréta” Apartman ház átalakításához és berendezéséhez az egyesület pénzéből reális összeg került 

felhasználásra. Az apartman további átalakítását időben sikerült elvégezni, újbóli köszönetünket illeti 

Bukta Imre egyesületünk dolgozóját aki időt nem kímélve további felújítást – külső homlokzatfestés, 

teraszkorlát felújítását - végzett a épület külső részén. Az apartman ház felújítása szépre sikerült és az 

Erzsébet Program vendégeit nyugodt kényelmes környezetben várta 2018. évben is. Az elnökség 

döntésének megfelelően Dr. Kertész Mátyás Titkár Úr segítségével sikerült az apartman teljes 

tulajdonrész megvásárlása. 2018. április közepén létrejött a Hoór Völgye Horgászegyesülettel az 

adásvételi szerződés és ezt követően már az egyesület teljes tulajdonosként várta a vendégeket. 

Köszönet a közreműködőknek. 

Az FB ülések első napirendi pontjaként rendre Bukta László egyesület elnöke tartotta. Beszámolókból 

megállapítható volt, hogy az Alapító Okirat szabálya szerint folyik az Egyesület működése. Az 

Egyesület 2018. évben is tevékenységét, a fontosabb eseményeket, döntéseket, gazdasági 

tevékenységeit, átláthatóan, a törvényi és jogszabályi, valamint az Alapító Okirati szabályok szerint 

folytatta. A gazdasági tevékenységről a beszámolókat hallhattunk Deáki Imrénétől az egyesület 

gazdasági vezetőjétől. Kihangsúlyozásra került a 2018. évben a vezetőség által elfogadott 

költségvetés nagyobb korrekcióval - MMK-s dolgozók támogatása kedvező megítélés 

létszámnövelésnek köszönhetően - tarható volt, az átmenetileg rendelkezésre álló pénzeszközökkel 

eredményesen gazdálkodott, biztonságosan, a törvényi előírásoknak megfelelően történt a működés, 

a munkavállalók személyi anyagai rendben vannak, az Egyesületnek köztartozása nincs.  

Az FB tagjai továbbiakban is javasolta Gáspár Anna személyére, hogy az Egyesület évközi munkájába 

folyamatosan betekintsen, a vezetőséggel szoros kapcsolatot tartson, egyes esetekben tanácsaival 

segítse annak munkáját. Amennyiben az Egyesület tevékenysége során bárminemű 

szabálytalanságot, hiányosságot állapít meg, maradéktalanul írásban jeleznie kell az FB elnöknek, aki 

rendkívüli FB összehívását kezdeményezhet. Erre a 2018. évben nem volt szükség. 

Az egyesület pénzügyi munkáját szinte napi szinten figyelemmel kísérhettük. Az egyesület 

bevételeiről, kifizetésekről, kisebb-nagyobb kiadásokról személyesen informálódhattunk, az 

egyesület irataiba betekintést nyertünk.  A pénzügyi mozgást szúrópróba szerűen is ellenőrizhettük. A 

felügyelő bizottság megállapítja, hogy a felhasznált összegek reálisak, a célnak megfelelő mértékben, 

megfelelő odafigyeléssel lettek felhasználva. Az Egyesület működéséhez a pályázatokon kívül a tagdíj, 

ami számításba jöhet. Sajnos a tagdíjfizetési arány erőfeszítések ellenére tovább romlott, ami nagyon 

gyenge. Továbbra is a Felügyelő Bizottság véleménye szerint a csoportvezetők munkájáról személyes 

elbeszélgetéssel, bővebben kellene beszélni, más kapcsolattartóval. Az egyesület elnöke ismertette a 

Felügyelő Bizottsággal, hogy az Egyesület bevételeinek növelése céljából, hatékonyabb pályázatok 



elkészítésére van szükség ehhez keresi azokat a segítőket akik mint pályázati referensek 

közreműködnének nem csak maga a pályázat elkészítésében hanem azok kivitelezésében és 

elszámolásában is segítségére lennének az egyesület elnökének. Az egyesület működése során 

felmerült szükséges eszközök, berendezések előteremetése a bevételek terhére megoldhatóak 

voltak. Az egyesület, mint foglalkoztató gondoskodnia kellett a 24 munkavállaló 

munkakörülményeinek javításáról, ehhez adott segítséget az Budapest Főváros Kormány Hivatala 

által nyújtott egyszeri támogatás valamint az üdülő apartman ház üzemeltetésének bevétele.  

Az egyesület a Mezőkövesdi székházban és a Mezőcsáti telephelyen a Civil Információs Centrummal 

közös együttműködés sikerének köszönhetően 2018. évben is tájékoztató irodát működtetett városi 

és térségi szinten. Ingyenes szakmai tanácsot adott képzett szakemberek segítségével, minden 

civileket érintő egyéni és közösségi ügyben. Az irodák sikeres működését jelzi, hogy már nem csak a 

térségből, hanem a régió több településéről is jelentkeztek érdeklődők tanácsért.  

A Felügyelő Bizottság a Mozgássérültek Mezőkövesdi Egyesülete minden aktív tisztségviselőjének, 

önkéntesének munkáját elismeri. A helyi csoportok vezetőinek munkáját is. Tudjuk, hogy a tagokkal 

való kapcsolattartás egyre nehezebb. Aki ezt a munkát szeretettel, odaadással végzi, annak 

köszönjük, aki úgy érzi, hogy már nem tudja ezt a nem mindig hálás feladatot elvégezni, az a 

vezetőséggel elbeszélgetve, segítő szándékkal, javasoljon más megoldást. A Felügyelő Bizottság 

javaslata az egyesület vezetésének, hogy a csoportvezetőkkel elbeszélgetve, más kapcsolattartással 

próbáljanak a csoportvezetők munkáján segíteni. 

Külön megköszönöm Bukta László elnök úr munkáját, az egyesületért végzett tevékenységét, melyet 

az elmúlt években folytatott. Kérek minden dolgozót, hogy továbbra is segítse munkáját! 

 

Mezőkövesd, 2019. április 06. 

 
 Fügedi István 
 Felügyelő Bizottság Elnöke 


